

Masuri fiscale care intra în vigoare de la 1 noiembrie

Scutirea de impozit pe venit pentru IT-isti se elimina de la 1 noiembrie, în timp ce angajatii din constructii, agricultura si industrie alimentara nu vor mai fi scutiti de la plata contributiei la sanatate (CASS) si a contributiei asiguratorie pentru munca (CAM) .

Aceste masuri sunt incluse în pachetul de modificari fiscale pe care Guvernul si-a asumat raspunderea. Legea privind unele masuri fiscal-bugetare privind asigurarea sustenabilitatii financiare a României pe termen lung (296/2023) a fost publicata vineri în Monitorul Oficial, dupa ce a fost promulgata de presedintele Klaus Iohannis.

Astfel, IT-istii vor plati, impozit pe venit pentru salariile ce depasesc 10.000 de lei brut, dar vor fi scutiti de la contributia obligatorie la Pilonul 2. În cazul în care vor dori sa contribuie în continuare trebuie sa solicite acest lucru.

De la 1 noiembrie, angajatii din constructii, agricultura si industria alimentara nu vor mai fi scutiti de la plata contributiei la sanatate (CASS) si a contributiei asiguratorie pentru munca (CAM) . În acest sens, Guvernul a aprobat marti noile valori ale salariului minim în constructii, agricultura si industria alimentara, care se vor aplica începând cu luna noiembrie.

Potrivit unui comunicat al Executivului, în sectorul constructiilor salariul minim brut va fi de 4.582 de lei, iar în domeniul agricol si în industria alimentara de 3.436 de lei. Decizia a fost luata pentru ca salariile angajatilor din aceste sectoare sa nu scada dupa reintroducerea contributiilor la sanatate.

Tot din noiembrie se vor reduce platile cash la companii si persoane fizice. Astfel, platile catre persoanele juridice se vor putea face în limita unui plafon zilnic de 1.000 lei/persoana.

În ceea ce priveste încasarile si platile între o persoana juridica si o persoana fizica, plafonul zilnic este de 5.000 lei catre/de la o persoana, iar sumele în numerar aflate în casieria persoanelor juridice nu pot depasi plafonul de 50.000 lei, la finalul unei zile. Încasarile si platile cash între doua persoane fizice se pot face în limita unui plafon zilnic de 10.000 lei.

Nerespectarea acestor plafoane se sanctioneaza cu amenda de 25% din suma încasata/platita care depaseste plafonul.

De la 1 ianuarie 2024 vor intra în vigoare noi masuri fiscale ce vizeaza cresterea TVA pentru anumite produse si servicii, dar si introducerea de noi taxe si impozite pentru banci si companii.